

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المجلس الوطني الفلسطيني: استشهاد الأسير كمال أبو وعر جريمة يجب ان تحاسب عليه اسرايل

2020-11-10

نعى المجلس الوطني الفلسطيني، الأسير الشهيد كمال أبو وعر (46 عاماً)، الذي استشهد مساء اليوم في سجون الاحتلال الإسرائيلي، بسبب سياسة الإهمال الطبي المتعمد التي تنتهجها سلطات الاحتلال. وأكد المجلس الوطني في بيان صحفي، صدر عن رئيسه سليم الزعنون، اليوم الثلاثاء، أن سلطات الاحتلال الإسرائيلي رفضت الإفراج عنه رغم انه كان يعاني حالة متقدمة من سرطان الحنجرة، الى جانب اصابته بفيروس كورونا، وحرمته من الحصول على العلاج الصحي المناسب وتركته يعاني العذاب. وأضاف المجلس: إن سلطات الاحتلال ترتكب جريمة حرب بتعمدها ممارسة الإهمال الطبي بحق الأسرى الفلسطينيين، وعدم توفير الشروط الصحية والرعاية الطبية اللازمة لهم؛ والمنصوص عليها في المواد (30،31،32) من اتفاقية جنيف الثالثة لعام 1949.

وأشار إلى أنه بسبب سياسة الإهمال الطبي المتعمد، وعدم التزام إسرائيل -القوة القائمة بالاحتلال- بأحكام هذه الاتفاقية والبرتوكول الإضافي الملحق بها، استشهد نحو (70) أسيراً فلسطينياً، من بين (225) أسيراً استشهدوا في سجون الاحتلال منذ عام 1967.

وحذر المجلس من الخطر المحدق بحياة نحو (300) أسير يعانون أمراضاً مزمنة وهم في خطر شديد، ومعرضين للإصابة بفيروس كورونا، مما يتطلب سرعة التحرك لإنقاذ حياتهم، والإفراج عنهم. وأشار المجلس إلى أنه رغم انتشار وباء "كورونا"، لم تتخذ إدارة السجون الإسرائيلية الإجراءات الصحية اللازمة لحماية الأسرى الفلسطينيين، فقد أصيب حتى الآن نحو 90 أسيراً، مما يرفع درجة الخشية لانتقال العدوى لنحو 4500 أسير آخرين.

وأكد المجلس واجب المؤسسات الحقوقية والانسانية، الإقليمية والدولية، وبرلمانات العالم تحمل مسؤولياتها القانونية والإنسانية والأخلاقية تجاه هؤلاء الأسرى، محملاً الاحتلال الإسرائيلي المسؤولية الكاملة عن حياتهم، مطالباً الأطراف السامية الموقعة على اتفاقية جنيف الثالثة بالتحرك العاجل لإلزام الاحتلال بأحكامها تجاه هؤلاء الأسرى.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

Palestine National Council (PNC): Death of prisoner Kamal Abu Wa'ar is a crime of Israel which must be held accountable

10th of Nov. 2020

Palestine National Council (PNC) mourned the martyr Kamal Abu Wa'ar (46 years old), who died this evening in the Israeli occupation prisons, due to the policy of deliberate medical negligence pursued by the occupation authorities.

In a press statement, issued by the Speaker Mr. Saleem Al-Za'anoon, today Tuesday, PNC confirmed that the Israeli occupation authorities refused to release Mr. Abu Wa'ar even though he was suffering from an advanced laryngeal cancer case, in addition to being infected with the Coronavirus, and depriving him of access to appropriate health treatment and leaving the prisoner suffering pain and torment.

The martyr prisoner Kamal Abu Wa'ar was receiving chemotherapy while he was handcuffed, in a sadistic scene which was not witnessed even by the Nazis - in the Second World War - in the treatment of the resistance prisoners.

Israeli occupation authorities are committing a war crime by deliberately practicing medical negligence against Palestinian prisoners, and not providing them with the necessary health conditions and medical care stipulated in Articles (30, 31, 32) of the Third Geneva Convention of 1949, PNC added, and pointed out that due to the policy of willful medical negligence and the failure of Israel - the occupying power - to abide by the provisions of this agreement and the additional protocol attached thereto, about (70) Palestinian prisoners have been died, out of (226) prisoners who have been died in the occupation prisons since 1967.

PNC warned of the danger to the lives of about (300) prisoners suffering from chronic diseases while they are in extreme danger, and are vulnerable to infection with the Coronavirus, which requires rapid action to save their lives and release them.

PNC pointed out that despite the spread of the Corona pandemic, the Israeli Prisons Administration did not take the necessary health measures to protect the Palestinian prisoners, as about 90 prisoners have so far been infected, which raises the level of fear of contagion to reach about 4,500 other prisoners.

PNC affirmed the duty of regional and international human and human rights institutions and parliaments of the world to assume their legal, humanitarian and moral responsibilities towards these prisoners, holding the Israeli occupation fully responsible for their lives, calling on the high signatories of the Third Geneva Convention to take urgent action to oblige the Israeli occupation to the Convention provisions towards these prisoners.